

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ  
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန  
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန  
ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်

ရက်စွဲ၊ နှစ် လ ရက်

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းလိုသူများလိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်တွင် အသုံးပြုရန် ပစ္စည်းများကို မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ မှာယူသည့် နေရာသို့ အရောက်ပို့စနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ တင်သွင်းလိုသူများ အနေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်း သူများ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များကို မပျက်မကွက် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်ပါသည်။

၁။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းသည့် ကုမ္ပဏီသည် တရားဝင် မှတ်ပုံတင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားပိုင် အမည်ပျက်စာရင်းတွင် မပါဝင်သည့် ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ရမည်။ ပူးတွဲတင်ပြထားသည့် ကုမ္ပဏီ၏ တရားဝင်မှတ်ပုံတင်မိတ္တူသည် သက်တမ်းပြတ်နေပါက အဆိုပါကုမ္ပဏီကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့မှ လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်သည်ကို ကြိုတင်သိရှိပြီးဖြစ်ရမည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းသူများအနေဖြင့်

- (က) ပူးတွဲဖော်ပြပါ ပစ္စည်းအုပ်စုအလိုက် ယှဉ်တွဲပါသတ်မှတ်ထားသည့် တင်ဒါအာမခံစပေါ်ငွေများကို မြန်မာနိုင်ငံဗဟိုဘဏ်မှ အသိအမှတ်ပြုထားသည့် ဘဏ်တစ်ခုခုသို့ ပေးသွင်း၍ ဘဏ်သို့ပေးသွင်းထားသည့် တင်ဒါအာမခံစပေါ်ငွေ (Cheque) လက်မှတ်ကို ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်၊ ဘဏ္ဍာဌာနတွင် အပ်နှံပြီး၊ အဆိုပါအပ်နှံသည့် ပြေစာမိတ္တူပူးတွဲလျက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ အဆိုပြုလွှာကို တင်သွင်းရမည်။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ရွေးချယ်ခြင်းမခံရသော လုပ်ငန်းများအတွက် တင်ဒါအာမခံကြေးကို (၇)ရက်အတွင်း အထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် ဘဏ္ဍာဌာနတွင် ပြန်လည်ထုတ်ယူနိုင်သည်။
- (ခ) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ အောင်မြင်သူများသည် ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်မှ ပေးပို့မည့် Firm Order ပါ တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ဝယ်ယူမည့် စုစုပေါင်း ပစ္စည်းဖိုး၏ ၁၀% နှင့် ညီမျှသောငွေကို Firm Order ပါ စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် သတ်မှတ်သည့် ရက်တွင် မပျက်မကွက် ပေးသွင်းပြီး၊ လက်ခံပြေစာပူးတွဲ၍ လုပ်ငန်းသဘောတူ စာချုပ်ချုပ်ဆိုရမည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအဆိုပြုလွှာ နောက်ဆုံးထားတင်ပြရန် သတ်မှတ်ထားသည့် ( ၂၈ - ၁ - ၂၀၂၁ ) ရက်နေ့၊ ( ၁၅:၀၀ ) နာရီထက် နောက်ကျပြီး တင်သွင်းလာသည့် လျှောက်လွှာများကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစိစစ် ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့မှ လုံးဝ(လုံးဝ) လက်ခံစဉ်းစားမည် မဟုတ်သည်ကို သိရှိပြီးဖြစ်ရမည်။

- ၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအဆိုပြုလွှာများကို လူကြုံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာတိုက်မှ ဖြစ်စေ ပေးပို့ခြင်းကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ စိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့မှ လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်သည်ကို သိရှိပြီးဖြစ်ရမည်။
- ၅။ ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်မှ သတ်မှတ်ထားသည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအဆိုပြုလွှာပုံစံဖြင့်သာ အဆိုပြုရပါမည်။ အခြားပုံစံဖြင့် တင်သွင်းမှုကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစိစစ် ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့မှ လက်ခံစဉ်းစားမည် မဟုတ်သည်ကို သိရှိပြီးဖြစ်ရမည်။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းသူများအနေဖြင့် အိတ်ဖွင့်အဆိုပြုလွှာ ပုံစံနှင့် ပူးတွဲထားသည့် အိတ်ဖွင့်ဈေးနှုန်းလွှာဇယားပုံစံ၏ စာတိုင်တိုင်းကို ပြည့်စုံစွာဖြည့်သွင်းပြီး၊ စာလုံးများကို ထင်ရှားပြတ်သားပီသစွာ ဖော်ပြပေးရမည်။
- ၆။ သတ်မှတ်ထားသည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအဆိုပြုလွှာပုံစံနှင့်အတူ အောက်ဖော်ပြပါ စာရွက်စာတမ်း များကို မဖြစ်မနေပူးတွဲတင်ပြရမည်-
- (က) ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်မှ ပေးထားသော Soft Copy တွင် ပါရှိသည့် ပုံစံတွင် မှန်ကန်စွာရေးသွင်း၍ Computer နှင့် ပြုစုထားသော Soft Copy (စီဒီ-တစ်ချပ်)နှင့်အတူ ပစ္စည်းတစ်ခုချင်းစီ၏ Specification နှင့် Unit Price ဖော်ပြထားသော Hard Copy
  - (ခ) ပြည့်စုံစွာဖြည့်သွင်းထားသည့် အိတ်ဖွင့်ဈေးနှုန်းလွှာဇယား (ပစ္စည်းများပေးသွင်းမည့်ကာလ (Delivery Period) ကိုတိကျစွာဖော်ပြရန်နှင့် ပစ္စည်းမျိုးတူအုပ်စုလိုက်ခွဲ၍ ဈေးနှုန်းလွှာ ဇယားတစ်ရွက်စီခွဲ၍ တင်ပြရန်)
  - (ဂ) တင်သွင်းသည့် ပစ္စည်းတစ်ခုချင်းအတွက် ပုံပြစာရွက်စာတမ်းများနှင့် ဓါတ်ပုံများ (တင်သွင်း သည့် နံပါတ်စဉ်အလိုက် ပုံတွင် အမှတ်စဉ်တိကျစွာ ထည့်သွင်းဖော်ပြရန်)
  - (ဃ) အလွယ်တကူတိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးနိုင်သည့် ပစ္စည်းများမှလွဲ၍ ကျန်ပစ္စည်းများအတွက် နမူနာ ပစ္စည်းများ(နမူနာပေးပို့သည့် ပစ္စည်းများအား ဦးစားပေး ရွေးချယ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။)
  - (င) နမူနာ(Sample)ပစ္စည်းများအား ( ၂၈ - ၁ - ၂၀၂၁ )ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်း ရမည် ဖြစ်ပါသည်။
  - (စ) တင်ဒါအာမခံကြေးငွေပေးသွင်းသည့် ပြေစာမိတ္တူ
  - (ဆ) NCI ပစ္စည်း တင်သွင်းသူများအနေဖြင့် တင်သွင်းသည့် ပစ္စည်း၏ သက်ဆိုင်ရာ Catalogue တစ်စုံနှင့်အတူ သီးသန့်စာအိတ်တစ်အိတ်စီ ထည့်၍ တင်သွင်းရမည် ဖြစ်ပါသည်။
- ၇။ အိတ်ဖွင့်ဈေးနှုန်းလွှာတင်သွင်းမည့်ပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းသက်တမ်းတည်မြဲမှုကာလ(Price Validity Period)သည် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအဆိုပြုလွှာ နောက်ဆုံးပိတ်ရက်မှ အနည်းဆုံး ရက်သတ္တပတ်(၃၀)ပတ် ကာလ တည်မြဲမှုရှိကြောင်း အာမခံရမည်။ လိုအပ်ပါက အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ရွေးချယ်ရေး အဖွဲ့အနေဖြင့် ဈေးနှုန်းသက်တမ်းတိုးပေးရန် တောင်းဆိုမည်ကို သိရှိပြီးဖြစ်ရမည်။
- ၈။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းသူများအနေဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါရွေးချယ်ပွဲ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် ရန်အတွက်ခေါ်ယူပါက အချိန်မီရောက်ရှိရန်နှင့် ရောက်ရှိကြောင်း သတင်းပို့ရန်တို့ကို ကြိုတင်သိရှိပြီး ဖြစ်ရမည်။
- ၉။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါရွေးချယ်ခြင်းခံရသူများအနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် ပစ္စည်းဝယ်ယူသည့် လုပ်ငန်းများအတွက် တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်နှင့် တွဲဖက်ဌာန

များတွင် ဝယ်ယူမည့် ပစ္စည်းအမျိုးအစား၊ အရည်အသွေးနှင့် စံချိန်စံညွှန်းတူညီပါက တင်သွင်းသည့် ဈေးနှုန်းတူညီရမည်။ ကုမ္ပဏီများက တင်သွင်းလာသည့် နှုန်းထားများအနက် ပစ္စည်းအမျိုးအစား၊ အရည်အသွေး၊ စံချိန်စံညွှန်းတူညီပါက အနည်းဆုံးတင်သွင်းနိုင်သည့် ကုမ္ပဏီများ၏ နှုန်းထား အတိုင်း ပေးသွင်းနိုင်ရမည်။

၁၀။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါရွေးချယ်ခြင်းခံရသူများအနေဖြင့် မည်သည့်အကြောင်းကြောင့်ဖြစ်စေ မိမိတင်သွင်း ခွင့်ရရှိသည့် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို တင်သွင်းရန် ပျက်ကွက်ခဲ့ပါက တင်သွင်း ထားသည့် တင်ဒါအာမခံကြေးကို နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းယူခြင်းကို သဘောတူ လက်ခံရမည်။ တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ပစ္စည်းကို Firm Order ပေးပို့မှာယူသည့် ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်သို့ တင်သွင်းရန် ပျက်ကွက်ခဲ့ပါက အမည်ပျက်စာရင်း Black List သတ်မှတ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

၁၁။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ပစ္စည်းများကို မှာယူသည့်နေရာသို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ကုမ္ပဏီ၏ တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ ယူဆောင်လာသည့် ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းတစ်ဦးဦးမှ လာရောက်ပေးသွင်းရန်နှင့် ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းမဟုတ်သူမှ လာရောက်ပေးသွင်းပါက သက်ဆိုင်ရာ ဌာနမှ လက်ခံမည် မဟုတ်ကြောင်း ကြိုတင်သိရှိပြီးဖြစ်ရမည်။

၁၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ပစ္စည်းများကို မှာယူသည့်နေရာသို့ အရောက်ပေးပို့လာပါက ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်မှ ပစ္စည်းများစိစစ်လက်ခံရေးအဖွဲ့ဖြင့် သတ်မှတ်ပစ္စည်း အမျိုးအစား၊ အရည်အသွေး၊ စံချိန်စံညွှန်းနှင့် လည်းကောင်း၊ နမူနာပစ္စည်းများနှင့် လည်းကောင်း၊ တိုက်ဆိုင် စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ပြီး၊ ကိုက်ညီခြင်းမရှိ၊ ကွဲလွဲနေသည်ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိရပါက အဆိုပါအဖွဲ့အနေဖြင့် လက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ပစ္စည်းအမျိုးအစား၊ အရည်အသွေး၊ စံချိန်စံညွှန်းတို့နှင့် ကိုက်ညီသည့် ပစ္စည်းအမျိုးအစားနှင့် မပျက်မကွက် ပြန်လည်လဲလှယ်ပေးရမည်။

၁၃။ ပစ္စည်းအရည်အသွေး စစ်ဆေးလက်ခံရေးအဖွဲ့၏ စစ်ဆေးပြီး၊ ကျေနပ်လက်ခံကြောင်း အကြောင်းကြားစာ ရရှိမှသာ တင်သွင်းသည့် ပစ္စည်းတန်ဖိုး၏ ၂% ကို Withholding tax အဖြစ် ဖြတ်တောက်ပြီး ကျန်ငွေကို ပေးချေမည်ဖြစ်သည်။

၁၄။ တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ပစ္စည်းများကို မှာယူသည့်နေရာသို့ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပေးသွင်းရန် ပျက်ကွက်ပြီး၊ နောက်ကျမှ ပေးသွင်းလာပါက နောက်ကျကြေးအဖြစ် တစ်ရက်လျှင်တင်သွင်းရန် ကျန်သည့် ပစ္စည်းတန်ဖိုး၏ ၀.၀၁% ကို ဖြတ်တောက်ပြီး၊ ကျန်ငွေကိုသာ ပေးချေမည်ကို သိရှိပြီးဖြစ်ရမည်။

၁၅။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ပစ္စည်းများအနက် ဝယ်ယူပြီးနောက်ပိုင်း ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းရန် လိုအပ်သည့် ပစ္စည်းများအတွက် Warranty period ကို ကုမ္ပဏီမှ တောင်းခံပြီး၊ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူ စာချုပ် ချုပ်ဆို၍ ဝယ်ယူမည်ဖြစ်သည်။ မှာယူသည့်နေရာသို့ တင်သွင်းလာသည့် ပစ္စည်း ရောက်ရှိချိန် စိစစ် လက်ခံရေးအဖွဲ့နှင့် သုံးစွဲသူတို့၏ ရှေ့မှောက်တွင် (Test Run)

စမ်းသပ်မောင်းနှင်ပြီး၊ လက်ခံရေးအဖွဲ့နှင့် သုံးစွဲသူတို့ ကျေနပ်လက်ခံမှသာ ပစ္စည်းကို လက်ခံ၍ ပစ္စည်းဖိုး ပေးချေမည်ဖြစ်သည်။

တစ်ဖက်ဖော်ပြပါ စည်းကမ်းချက်များကို ဖတ်ရှုနားလည်သဘောပေါက်ပြီး၊ အဆိုပါ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုး အပ်ပါသည်-

တင်ဒါအဆိုပြုသူအမည်/လက်မှတ်/ -----

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ် -----

ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းလိပ်စာ -----